
   

 

Bez obalu s K. Kone čnou SPECIÁL – Ceny
energií a co s nimi!?
Všechny Vás  opět  moc  zdravím  –  tentokrát  u  speciálního  dílu
mého pořadu, v němž se podíváme na jedno z nejskloňovanějších
témat posledních měsíců,  dnů i  týdnů!  A vy už asi tušíte, že to
bude  otázka  energií,  kterým  bude  věnován  celý  dnešní  díl.
Řekneme si v něm, co je příčinou drahé energie a co dělat, aby se
opět ceny ustálily na hodnotách, které jsou přijatelné pro občany i
podniky. 

Ceny energií stále rostou nejen v ČR, ale v celé Evrop ě! Ani Fialova vláda, ale ani
evropské  instituce  nebyly  schopny  ochránit  domácnosti  i  firmy  před  spirálovitě
rostoucími  náklady.  Rozhodnutí  o  opat řeních,  které  by  nás  vyvedly  z krize,  se
neustále  odkládají  či  –  a to  je  horší  – jsou odmítána úpln ě  se slovy,  že jsou
nerealizovatelná.  Jejich  přijmutí  je  přitom  naléhavé!  Je  načase  přestat  mluvit  a
kone čně  začít  pracovat!  Potřebujeme  energetiku  pod  veřejnou  kontrolou  sloužící
lidem, nikoli jako nástroj několika nejbohatších. Nemůžeme přijmout systém, který na
jedné straně nechává zaměstnance a jejich rodiny bez světla a tepla, zatímco nadále
generuje obrovské příjmy velkým energetickým korporacím.
Příčiny vysokých cen:
Tato krize ale nemá ko řeny v událostech posledních m ěsíců. Problém je mnohem
hlubší.  Příčiny jsou v selhání trhu s plynem, kdy smlouvy na do dávku plynu s
dlouhodobými  fixními  cenami  byly  postupn ě  nahrazovány  krátkodobými
smlouvami prodávanými a nakupovanými na spotových t rzích.  To vedlo k větší
nestabilitě cen a vytvořilo nový spekulativní trh s plynem. Dnes každý metr krychlový
plynu skutečně dodaný v Evropě je výsledkem v průměru více než 25 transakcí mezi
nákupy a prodejem.  Musíme se rozejít  s principy „neomezené volné ruky trhu,“
která zp ůsobila explozi cen, a vrátit se ke stabilní a p ředvídatelné cen ě našich
dodávek plynu , jak fungovala v Evropě před liberalizací. 
Jednou z naprosto zásadních příčin extrémního růstu cen je také přijetí Green Dealu ve
stávající podobě. A zejména nátlak Německa na to, aby byl aplikován co nejdříve! Ale u
Německa  ještě  posečkejme.  Protože  krom  horlivého  prosazování  „Zeleného  údělu“
začala tato země zároveň odstavovat jaderné a uhelné elektrárny. A hádejte, čím je
naši západní sousedé nahrazovali! Ano, tušíte správně – plynovými elektrárnami, které
měly  rovněž  za  úkol  stabilizovat  elektrickou  síť  při  výpadku  proudu  z větrných  a
solárních  elektráren.  Tyto  plynové  elektrárny  ale  samozřejmě  potřebují  obrovské
množství plynu. Ostatně proto byl vybudován Nordstream I a poté budován Nordstream
II. Mimochodem Německo nemá dosud vybudovanou kapacitní přenosovou elektrickou
síť  ze  severu  Německa,  kde  vyrábí  energii  z větrných  elektráren,  na  jih  do
průmyslového Bavorska. Dalším dílkem do mozaiky je pak fakt, že po uvalení sankcí
na  Rusko  od  EU  a  USA bylo  fakticky  znemožněno  zajistit  plynulé  dodávky  plynu
Nordstreamem I  a Nordstream II  nebyl  vůbec spuštěn.  Ruská strana měla  fakticky
znemožněnou repasi  technického zařízení  pro  plynovod  Nordstream  I,  a  tím  došlo
k obrovskému nárůstu cen plynu pro EU. I když vlády tvrdí, že mají zajištěný plyn od
jiných dodavatelů, tak faktem zůstává, že to – alespoň ve stávající situaci – kapacitně
nestačí – jedná se asi o 1/3 potřeby EU pro chod hospodářství. Navíc je plyn z jiných
zdrojů  daleko  dražší  –  vyšší  náklady  na  zpracování  plynu  pro  dopravu  a  vlastní
dopravu plynu až ke konečnému spotřebiteli. Kdyby byl plyn zajištěn ve 100% míře, tak
by samozřejmě ceny na evropských burzách padly dolů.
My máme řešení!  Pojďme se na ně společně podívat!
1. Musíme zastropovat ceny energií a skoncovat s     neregulovaným trhem!
Před očima se nám odkrývají důsledky energetické liberalizace EU. Neregulovaný  trh
se  hroutí.  Musíme  platit  za  skutečnou  cenu  energie  –  ne  za  tu,  která  vzniká
spekulacemi  na  burze.  Proto  je  nutné  nastavit  pravidla,  která  by  spekulac i  na
burze znemož ňovala.  Výchozí bod ceny paliv a marží by měl být stanoven na základě
skutečných  výrobních  nákladů.  Okamžit ě  je  nutné  stanovit  ú činný  strop
velkoobchodních cen energie a plynu, abychom ochrán ili zranitelné domácnosti
a malé podniky.  Před krizí se energie prodávala v průměru za 50 EUR za MWh, dnes
Evropská komise navrhuje stanovit strop příjmů na 180 EUR/MWh. To je příliš vysoké a
jenom  to  umožňuje  velkým  energetickým  společnostem  pokračovat  ve  vytváření
nehorázných  zisků.  Potřebujeme  strop  blízký  výrobním  nákladům,  který  zajistí
dostupné ceny energie pro domácnosti a malé podniky.
2. Nutným krokem je zdan ění neo čekávaných zisk ů energetických spole čností!
Některé  energetické  společnosti,  ale  i  nadnárodní  společnosti  v  jiných  odvětvích,
dosáhly  v  posledních  měsících  rekordních  neočekávaných  zisků.  Tyto  zisky  jsou
přímým d ůsledkem jejich monopolního postavení a r ůzných spekulací. Pro nás je
nepřijatelné  „socializovat  ztráty  a  privatizovat  zisky. “  Proto  je  třeba  tyto  zisky
zdanit  a  přerozdělit.  Členské  státy  EU  včetně  České  republiky  musí  mít  dostatek
prostředků  k  financování  naléhavých  opatření  k  řešení  krize  v  oblasti  energetiky a
rostoucích životních nákladů. 
Tato daň by neměla být dočasná a omezená jen na zisky v roce 2022 a na energetický
sektor, spíše by měla zahrnovat všechny společnosti, které dosahují nezasloužených
monopolních a neočekávaných zisků. Bavme se proto o zavedení sektorových daní .
Sazba  by  měla  být  dostatečně  vysoká,  aby  shromáždila  potřebné  finanční  zdroje.
Výtěžek z  by měl pomoci stabilizovat finance, tj. pokryt systém kompenzací drahoty.
3. Ceny energií musejí podléhat ve řejné kontrole!
Musíme  omezit  nepr ůhlednost  nákup ů  plynu  jménem  velkých  energetických
společností.  Proto  je  potřeba  zavést  mechanismy  pro  zajištění  transparentnosti
obchodních smluv podepsaných společnostmi působícími na trhu s plynem,  stanovit
strop pro objem spotových obchod ů a odd ělit obchod s plynem a elekt řinou.
4. Chceme garantovat minimální dodávky životní ener gie!
V 21. století není možné, aby ob čanům České republiky hrozilo, že budou v zim ě

mrznout  nebo  že  nebudou  moci  svítit.  Bavme  se  proto  tom,  jak  zajistit  pro
domácnosti  minimální  kvóty  dodávek  životn ě  důležité  energie.  A  to  za
garantované nízké ceny za první KWh spot řeby. 
5.Přestaňme odmítat jadernou energetiku a za řaďme ji mezi dlouhodobé zdroje!

Budoucnost  české  energetiky  se  neobejde  bez  silné  a  moderní  ene rgetiky
jaderné.  EU  ale  přes  dočasný  ústupek  stále  odmítá  klasifikovat  jádro  jako
perspektivní  zdroj  energie.  To  může  komplikovat  budoucí  financování  tohoto
strategického energetického odvětví. KSČM v této v ěci dlouhodob ě zastává jasný
postoj: prosazujeme dostavbu jaderných elektráren D ukovany a Temelín! 
6. Vedle velkých zdroj ů ale musíme podporovat i ty lokální!
Proto je nutné začít plánovat zavádění decentralizované obnovitelné energie, a to ve
spolupráci  s  občanskou  společností.  Musíme  podporovat  místní,  malé  výroby
energie, za ú časti ob čanů  a obcí.  Které budou nezávislé na výkyvech trhu a
bezpečnostní situaci.  
Toto jsou naše návrhy shrnuté tak, aby se vešly zhr uba do desetiminutového
videa. Budu moc ráda, když jej  budete sdílet a p řeposílat. A záv ěrem mi jen
dovolte…platí,  že  ten,  kdo  je  p řipraven,  nebude nemile  p řekvapen.  A vládní
představitelé,  Vám bych  cht ěla  vzkázat jedno :  začněte  už  kone čně  něco
dělat pro lidi, nebo odstupte! 

Jednadvacáté století patří Číně a Rusku
Něco  do  nedávna  neuv ěřitelného.  Globální  projekty
strategického  charakteru,  jako  jsou  Nord  Stream  1  a  Nord
Stream  2  byly  všemožn ě  blokovány  p ředstaviteli  USA
dlouhodob ě. Jenže nevím o tom, že by byl na takový podobný
projekt  globálního  charakteru  neskrývan ě  proveden
teroristický  akt,  který  navíc  USA otev řeně  komentují  v tom
smyslu, že m ůže dojít i k úplnému zni čení. Teroristický zlo čin
spáchaný  na  plynovodu  nelze  rozhodn ě  považovat  jen  za

válečný akt, to by bylo v kone čném důsledku zametení pod koberec. Tento čin
totiž nebyl ve skute čnosti útokem proti Rusku, ale zásadn ě se týká p ředevším
Evropy.
Vzhledem k tomu, že NS-1 a především NS-2 sloužily také jako nástroje pro jednání
a dohody mezi EU a Ruskem prostřednictvím Německa, je tento teroristický čin spíše
zradou USA na svém spojenci Evropské unii i státech mimo EU. Spojené státy řeší
pouze své zájmy, a to na úkor EU. Využívají  její  trh a na její ekonomice doslova
parazitují. 
   Likvidace průmyslu v Evropě může přitom přinutit podniky odejít právě do USA a
posílit  jejich  oslabenou  ekonomiku.  Evropa  se  pak  může  transformovat  do
sekundárních  nebo  spíše  terciálních  sfér,  tedy  služeb  z velké  části  s  vlastním
spotřebitelským trhem. Útok na NS-1 a NS-2 je tak dýkou do zad Evropy, která je
skutečnou obětí. USA si vlastně Evropu zcela podmanily, nejen politicky a vojensky
jako v případě NATO, ale také ekonomicky.
   Francie  nesmyslně  utlumila  60  % svých  jaderných  elektráren.  Proč,  když  jdou
energie takovým způsobem cenově nahoru? Největší evropský průmysl se pomalu
chystá na nevyhnutelný odchod z Evropy. Ono totiž působit v Evropě při 4,5násobné
ceně energií není ekonomicky rentabilní. Budoucnost Evropy je střednědobě značně
poničena,  území se zaplní  průmyslovým hřbitovem a nejvíce  budou trpět  nižší  a
střední  vrstvy  obyvatelstva.  Bude  krutá  jen  první  zima?  Ne,  odstávka  bude
bezprecedentní, Evropa se může stát jakousi novou Latinskou Amerikou.
USA tak získaly čas na několik let, aby mohly konkurovat Eurasii. Nakonec se ale
běh dějin nezmění. Eurasie se s více zdroji, s větší pracovní sílou, více spotřebiteli,
průmyslovými kapacitami, novými technologiemi a větším sociálním rozvojem stane
vedoucí silou a nevyhnutelně zvítězí.
   Euroasií v čele s Čínou a Ruskem bude patřit 21. století. Čínská centrální banka
nyní  požádala  své  státní  banky,  aby  se  připravily  na  masivní  reset  amerického
dolaru. Žádá připravenost prodávat dolary za místní jednotku na offshore/uzavřených
vnějších  trzích,  a  zvyšuje  úsilí  na  omezení  poklesu  jüanu.  Do  společného
hospodářského uskupení chce přitom nyní vstoupit řada nových členů. Existuje tedy
nemálo  signálů,  které  ukazují,  že  jednadvacáté  století  bude  patřit  právě  Eurasii
vedené  především  Čínou  jako  globální  ekonomickou  jedničkou  a  Ruskem  jako
zdrojově strategickým partnerem.                 Roman Blaško, iportál24

Konec českého pr ůmyslu a školství
  Když  nebude  plyn,  nebude  jak  »roztá čet  kola«,  p řijdou
krachy,  propoušt ění,  přesuny výroby do jiných  zemí,  kde je
plynu dost  a relativn ě  levn ější.  Nemusí jít  nutn ě  o východní
země nebo Německo, ale t řeba přesun do jižních zemí, kde je
plyn  z  Alžírska.  Tohle  nikdo  v  našem  p řípadě  nedomýšlel?
Když Fiala tvrdí, že plynu je dostatek, pro č Pekarová Adamová
radí, abychom si koupili dva svetry? Když je plynu dosti, tak

vydrží p řes zimu snad všichni, ne? N ěkteří ale půjdou z řejmě k ledu…
  A teď zásadní otázka: kdo jako první pocítí nedostatek plynu? Bude to průmysl nebo
domácnosti?  Pokud  bude  nedostatek  plynu  v  průmyslu,  přijde  omezení,  stávky,
bouře,  propouštění.  Když bude nedostatek  plynu pro domácnosti,  přijdou sociální
nepokoje. Hlavně, že jsme se odřízli od ruského krvavého plynu, který se snažíme
nahradit jiným krvavým plynem – například z Kataru. To je ono humanistické pojetí
lidských práv Václava Havla, ke kterému se hlásí současná vláda? Není humanita
jako humanita, hlavně když to není z Ruska. Takže nejde ani tolik o humanitu jako
ideologii.
Současným cílem vládní koalice je evidentně likvidace českého průmyslu a českého
školství.  Školy  již  zavádí  úsporná  opatření,  vysoké  školy  posunuly  semestry  a
některé  i  na  měsíc  zavřou.  Základní  školy  se  připravují  na  distanční  výuku.
Nedostatek tepla ve třídách dává jasně najevo, že vládě nejde o vzdělávání. Navíc,
kdo účty za teplo zaplatí? Samozřejmě zřizovatel – od obcí, přes kraje až po stát. Ale
nebojte, plynu máme dostatek a nikoho nenecháme padnout. Tohle slýcháváme z úst
Petra Fialy denně.
   Pokud na úhradu plynu nemáte, najděte si druhou práci, radí vládní ekonomové.
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Jako kdyby i oni měli  dvě práce. Když ani tohle nepomůže, jděte na úřad, kde vám
peníze dají. Říká pro změnu Jurečka s Pekarovou Adamovou. Máme zde přeci Deštník
proti  drahotě  nebo spíš  marnotě.  I  tohle slýcháme denně  z médií  nebo úst  čelních
politiků.  Zejména těch, kteří  jsou přímo zodpovědní za zastavení ruského plynu. Ale
což,  plyn  bude!  Sice  se  nedoplatíme,  ale  bude.  Otázkou  pro  koho  a  jak  dlouhou.
Nesmíme totiž zapomínat na jeden fakt: plyn sice v zásobnících nějaký je, ale ani jeden
zásobník nevlastní stát. Ano, výsledek privatizace z devadesátek pod taktovkou ODS.
Nedostatek  plynu  tedy pocítí  všichni  souběžně.  Nejdříve  domácnosti,  které  si  mají
nakoupit několik čínských svetrů. Pokud na ně nemáte, jděte na úřad, kde vám na ně
dají, nebo vám je na počkání upletou. Doma mrzněte, hlavně když se porazí Putin.
Poté  na  řadu  přijde  průmysl.  Přijdou  omezení  výroby,  nižší  teploty,  nemoci,  covid.
Nebude z čeho vyrábět a když už bude, zřejmě nebude mít kdo vyrábět.
Hlavní je, že není ruský plyn. Trpět bude celá Evropa. Ale opravdu si tohle zaslouží? Za
tu svoji bezbřehou (často obrácenou) humanitu, která ve finále dopadá na její vlastní
obyvatele? Nemyslím si.  To by ji  ale nesměli  řídit  diletanti,  hlupáci  nebo ideologičtí
fanatici.                                                              Jan Klán, iportal24

PÍŠETE NÁM Lidé BD ĚTE -- čtěte a neblbn ěte .

 Marné VAROVÁNÍ   
  Hledala jsem autora tohoto rozumného varování a ejhle co jsem našla. Bylo to marné
varování  amerického  presidenta  Eisenhowera  po ukončení  jeho druhého  volebního
pres.  mandátu.  Tehdy  vyslal  varování  americké  vládě,  kongresu,  všem  federálním
úředníkům, avšak mělo by to být varování všem celosvětovým politikům. " Nenechte se
ovládat, ovlivňovat americkým vojensko - průmyslovým komplexem. " Ale je to marné,
je to marné , je to marné ."  
Citace : " Celkový vliv v o j e n s k o - průmyslového komplexu je cítit v každém městě,
v každém státě, v každém úřadě federální vlády . V činnosti vlády se musíme vyvarovat
šíření neomezeného vlivu v o j e n s k o - průmyslového komplexu . "  To se psal tuším
rok 1961 . 
  Jaká je současná realita vlivu toho nebezpečného , amerického , v o j e n s k é h o -
průmyslového komplexu ?  Ten americký v  o j  e  n s  k  o -  průmyslový komplex již
totalitně ovládá nejenom USA, ale i celou EU a nejenom tu. Ten americký v o j e n s ko
- průmyslový komplex, Otesánek, chce bohatnout a kynout mocí.  A také bohatne a
kyne mocí svým obchodem se zbraněmi hromadného ničení, zabíjení. Jsou to úspěšní
obchodníci  se  smrtí.  Války  všude  ve  světě,  jimi  záměrně  rozpoutávané,  jsou  pro
americký v o j e n s k o - průmyslový komplex bohaté žně, hotové masochistické hody .
Právě teď ten americký v o j e n s k o - průmyslový komplex krmí svými zbraněmi své
"milované  bratry  Slovany  "  na  Ukrajině  a  v  Česku.  Naše  ministryně  válek  pí.
Černochová perlí : " Za peníze od Američanů budeme nakupovat m a t e r i á l z USA ."
Kdo tu chce být korumpován těmi špinavými, krvavými , americkými dolary? Co chtějí
za "darované" dolary nakupovat naši vládní činitelé z Ameriky? Naše militantní vláda
chce pro občany ČR v době energetické krize a hrozící chudoby nakupovat  materiá l
toho amerického vojenského, zbrojního komplexu. Předsedkyně českého parlamentu
Pekarová Adamová svým ovčanům radí :  " V zimě si doma na sebe navlečte 2 svetry. "
Patrně  ve  své  ušlechtilé  moudrosti  zapomněla  dodat  navlečte  si  na  sebe  i  termo
kalhoty - vaťáky, kulichy, rukavice, papuče a vyčkejte, než vás vyzbrojíme americkými
zbraněmi a naženeme vás do horkých, přímo žhavých, termálních lázní,  do války s
Ruskem, tam se všichni konečně zahřejete . 
  Základním lidským právem je PRÁVO člověka na život  v MÍRU a ten lidem mají
zajišťovat politici, za to jsou svými pacifistickými občany ve svých zemí velice dobře
placeni.  Ten tolik  potřebný mír  k  životu  nám celá desetiletí  zajišťovali  komunisté  v
socialismu. Teď máme to, co pro nás chtěli naši slavní disidenti - plutokracii - diktaturu
peněz,  hrozící  války  a  následnou  chudobu.  To  současné  "blaho"  zažíváme  pod
nadvládou přátel disidentů, pod německým protektorátem EU, potažmo USA , pro které
vždy byly  a stále jsou, jejich hegemonní války na prvním místě. Války jsou pro ně víc
než mír .                                                                 E Smutná   
 PS. Je mi zima . Kam se podělo teplo domova z dob toho " zlého " komunistického
socialismu  ?  To  je  ten  jejich  slibovaný  kapitalistický  blahobyt  ---  všudypřítomná
nenávist, erudice hlupáctví, válka, zima, chudoba? 
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Samozřejmě  jste  všichni  věděli,  že Fridrichovi  nikdo  jinak  ne řekne,  než  že  byl

zimním  králem.  Byl jen malou epizodou dějin. Jeho lidé začali s
germanizací.  Kalvinisté  byli  obrazoborci.  Kalvínský  duchovní
Scultetus nechal zničit mnohá umělecká díla, např. oltářní obraz
kostela sv. Víta od Lucase Cranacha. Na Čechy byla vyhlášena
říšská  klatba,  chystal  se  rozhodující  boj.  Španělské  zlato
pomáhalo  Habsburkům,  naopak  němečtí  spojenci  Fridrichovi
nepomohli,  stejně  tak  anglický  král.  Vše  zůstalo  na  českých
stavech.  V  době  rozhodující  bítvy  na  Bílé  Ho ře pořádal
lukrativní oběd na počest anglického vyslance. Když se po něm

odhodlal místo bitvy navštívit, potkal se už
jen  s  prchajícími  veliteli  stavovského
vojska. Čechy opustil v takovém chvatu, že
zde  zapomněl  i  svého  syna.  Jen  pro
zajímavost,  jediným  pozůstatkem  jeho
působení u nás je malý bronzový pomníček
ve  středočeských  Pyšelích,  který  postavil
Karel  Mračský  při  příležitosti  Fridrichovy
návštěvy.  Ani  po  útěku  se  mu  dobře
nedařilo,  v druhé fázi třicetileté války byla
Falc poražena, titul volitele byl vévodství odňat. Fridrich zemřel  jako štvanec.
FERDINAND II. ŠTÝRSKÝ , 1578 Narodil se roku 1578 ve Štýrském hradci a zemřel

1637  ve  Vídni.  Vychován  byl  v  klášteře  jezuity.  Politickým
předvědčením byl fanatický katolicizmus. Po Matyášově úmrtí začal
s českými stavy jednat a uplatnil nástupnické právo. Nechtěl uznat
právo svobodné volby pro české stavy, tak ty si je chtěly na něm
vynutit. Stavovské vojsko pod vedením Matyáše Thurna oblehlo v
březnu 1619  Vídeň,  na  město  ale  nezaútočilo.  V  červnu se  jim
podařilo proniknout až do Hofburku, aby si své právo vynutili. Než
se Ferdinand rozhodl  podepsat,  osvobodil  ho vojenský oddíl.  To
byla  boží  prozřetelnost,  usoudil  a  utvrdil  se v přesvědčení,  že  s

jinověrci  není  možno  jednat  jinak  než  silou.  19.8.  1619  ho  stavy  prohlásily  za
sesazeného. Vše směřovalo k rozhodujímu střetu. Pryč  jsou doby, kdy se válčilo za
svobodu vyznání a svou zem, doby válek rytířských také pominuly. V té době válčili na
obou  stranách  žoldnéři.  Nejsou  vůbec  zainteresováni  na  výsledku  boje.  Jediným
měřítkem jsou peníze. Kdo platí líp, má lepší vojsko. Kdo vyhraje, má kořist a žoldnéř
se  na  ní  podílí.  Popis  bitvy  na  Bílé  Hoře  je  znám  hlavně  z  hlediska  vítězů.  Dvě
německé armády se blížily ku Praze, cestou plenily, vypalovaly vesnice. (Tak třeba u

Kladna  zanikla  Německá  Lhota,  o  které  byla  už  dříve  řeč.  A  nebyla  jediná.)  K
menším střetnutím došlo u Rakovníka a pak u Ruzyně.  Stavovské vojsko zaujalo
výhodnou pozici  na  kopci.  Ještě  před střetnutím  dezertovalo  asi  6.000  žoldnéřů,
nedostávali  řádně  zaplaceno,  morálka  nulová.  I  tak  byl  výsledek  několikrát  na
vážkách.  Spousta  chyb  –  nenasazení  záloh,  které  byly  k  dispozici,  útěk  části
uherských  oddílů,  panika,  zmatečný  ústup.  Nejvíc  padlých  bylo  především  při
pronásledování. Šlikův oddíl nemohl prchnout, za ním byla vysoká zeď, ten byl pobit
na místě. Bitva na Bílé Hoře nepatřila k velkým, ale měla přesto nedozírné následky.
Čeští  páni doufali,  že to dopadne jako vždy dříve. Podrobí se, slíbí  poslušnost a
bude jim odpuštěno. Psal se jiný scénář.  Konfiskace majetku všech vzubouřenců.
Kdo neutekl,  byl  uvězněn.  A souzen novým královským místrodržitelem Karlem z
Lichtenštejna.  24.6.1621  bylo  popraveno  17  měšťanů,  7  rytířů  a  3  páni.  Hlavy
vystaveny  jako jasná výstraha.  Zřejmý nepoměr  vzhledem k podílu  na vzpouře.
Šlechtici a svobodní nekatolíci museli odejít z vlasti, ale mohli začít znovu v cizině.
Poddaní museli zůstat a nést důsledky. Noví cizí páni s nimi zacházeli ještě trvději
než  ti  bývalí.  Přišli  Buqojové,  Eggenberci,  Gallasové,  Piccolominiové  a  mnoho
dalších cizích rodů. Ferdinand píše papeži. „Pán shlédl na svou církev, přemohl její
nepřátele. Bohu náleží všechna čest. Zda bychom byli hodni jeho milosti, kdybychom
se  z b a b ě l  e   s l i t  o v a l i  nad poraženými?“ Roku 1622 je pro katolíky
vyhlášen“generální“ pardon, jim je odpuštěno. Peníze jsou znehodnoceny, roku 1623
je vyhlášen státní bankrot. Majetky se teď cizincům prodávají za babku. Roku 1627
je vyhlášeno „Obnovené zemské zřízení“. Čechy se stávají dědičnými rakouskými
zeměmi, zavedeno jediné náboženství,  prvou úřední  řečí  je němčina,  je nastolen
tvrdý absolutizmus. Inkvizice přichází i k nám. Česká kultura se dostává až na samé
dno. Odchází Komenský, Pavel Skála, Pavel Stránský, Václav Hollar a vlastně celá
Jednota  Bratrská  –  tedy  pokud  se  jednalo  o  lidi  svobodné.  Poddaní  „víru  otců“
vyznávali potají, v případě prozrazení trvdě trestanou. Evropou zmítá třicetiletá válka
- fázi českou i falckou Ferdinad vyhrál. Ale nekončí, naším územím táhnou sem a
tam cizí i rakouská vojska, pálí, drancují, berou to poslední, co zbývá. O tom čteme v
starých kronikách. Jak je nazvána další fáze třicetileté války? Je to válka dánská,
francouská nebo švédská?                                                                                      P.H.

Miroslav Ševčík pro iportal24.cz
 ČR by se v  dob ě svého p ředsednictví Evropské unii m ěla
snažit o vyvolání debaty na téma zrušení Green Deal u. Jde
o prolobované programy, které jsou prototypem polit ického
centralismu  a  poškozují  ekonomiku.  Navíc  snižují
konkurenceschopnost  prakticky  celé  EU v ůči  sv ětu.  Říká
děkan  Národohospodá řské  fakulty  VŠE,  vedoucí  katedry
hospodá řské a sociální politiky  Miroslav Šev čík.
Co dnes nejvíc brání zkrocení inflace?

Zkrocení  inflace bude velmi  těžké už i  z toho důvodu, že  dosahuje v současnosti
historicky nejvyšších hodnot. Základní příčinou jsou měnově politické faktory, mezi ně
patří např. neopodstatněně vysoké tempo růstu peněžní zásoby. Je to nezodpovědná
politika především ze strany Evropské centrální banky, která, i když ví, že je vysoká
míra inflace, z politických důvodů nechala dlouhodobě nízké základní úrokové sazby.
ČNB  sice  úrokové  sazby  zvyšovala,  ale  zase  poměrně  rychle.  Přizpůsobovací
mechanismus  domácností  a  firem  pak  nestačil  razantnímu  zvyšování  úrokových
sazeb ČNB v relativně krátké době. To samozřejmě postihuje především firmy, které
používají  takzvané cizí  zdroje na financování  provozu,  případně  na investice,  ale
postihuje to i domácnosti prostřednictvím např.  hypotečních úvěrů.  Úrokové sazby
poměrně dramaticky z roku na rok vzrostly a snížily tak počet domácností, které si
hypotéku (potažmo vlastnické bydlení) mohou dovolit.
Dalším  faktorem  růstu  míry  inflace  jsou  dopady  covidismu,  kdy  došlo  k  rozbití
dodavatelsko-odběratelských vztahů a postupně vznikala »nedostatková« ekonomika
v řadě odvětví. U některých produktů nedostatkovost způsobuje razantní zvyšování
ceny zboží a služeb.
Vnějším  negativním  aspektem  je  především  v energetické  oblasti,  ale  následně  i
v navazujících odvětvích, dopad nesmyslného ideologického projektu Green Dealu.
Proti němu se v současné době začali  ohrazovat i samotní Němci, kteří  jsou jeho
tvůrci.Timotheus Höttges říká, že německá ekonomika »opouští jádro, aniž bychom
měli odpovídající náhradu«. Přirovnává Německo metaforicky k syndromu vařící se
žáby:  »Když hodíte žábu do vroucí  vody,  vyskočí.  Když ji  ale dáte do studené a
začnete ji zahřívat, nevyskočí, ani když se voda začne vařit. Zemře.«  Do této situace
se dostává i český průmysl.Proti Green Dealu vystupují ale i další němečtí politici. 
Třetím vnějším aspektem růstu cen je válečný konflikt na Ukrajině a s ním spojené
sankce proti  Rusku a dále odstavení Nord Streamu 1 a 2. To jsou aspekty, které
ovlivňují  vysokou  cenovou  hladinu  u  energií,  což se  potom  projevuje  i  v dalších
odvětvích a v růstu cen dalšího zboží a služ
  Jak  se  podle  vás  vláda vypořádá se  svým slibem,  že  nebude  zvyšovat  daně?
Nehrozí, že odpor veřejnosti bude ještě větší, než je dosud?
Vláda své sliby neplní nejenom v oblasti daní, ale i jinde. Napětí ve společnosti je a
ještě poroste. Téměř každodenně se setkáváme s tím, že je ohrožena ekonomická
svoboda,  svoboda  slova,  svoboda  projevu,  svoboda  názoru.  Působí  u  nás
manipulativní média, která jsou financovaná různými progresivistickými skupinami, a
která mají zájem o ovládnutí co největšího počtu obyvatelstva. Obyvatelstvo se lehce
manipuluje a ovládá, když je ekonomicky ruinováno. Nemyslím si, že vláda odstoupí,
protože má jasnou převahu v Poslanecké sněmovně. Cestou by mohlo být to, že by
se rozsvítilo některým vzdělaným lidem ve vládnoucích stranách, kteří jsou relativně
slušní a vidí, kam tato vláda naši vlast vede. To je jediná legální možnost pádu vlády.
Některým se může zdát, že jsou to víceméně naivní představy. Jiná demokratická
cesta  v podstatě  není,  kromě  toho,  že  by  došlo  k dobrovolné  demisi,  o  čemž si
myslím, že zatím nikdo ze současných vládních představitelů nepřemýšlí.
K čemu potom ty protivládní demonstrace jsou? Vy sám se jich účastníte, prohlásil
jste, že nejste kolaborant, zrádce, že jste vlastenec…
Na protestní shromáždění jsem zván za odborníky, ne za politiky.  Nejsem členem
žádné politické strany. Že jsem vlastenec, jsem řekl, protože někdo napsal, že se na
protestních akcích scházejí kolaboranti a zrádci. Tuto vědomou lež jsem chtěl uvést
na pravou míru. Proto jsem řekl, že nejsem žádný Sorosovec, ale že se cítím být
vlastencem,  a  jsem tam proto,  abych poukázal  na  možné ekonomické problémy,
které mohou nastat. 
Jak byste ohodnotil činnost jednotlivých ministrů?
Musím hodnotit činnost vlády jako celku, protože vláda jako celek vystupuje. Myslím
si, že je to na 4 mínus, blízko k propadnutí. Bohužel i já jsem měl od této vlády úplně
jiné očekávání.
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